
Gerard Laponder, inspraak Gemeenteraad Buren, dinsdag 18 juni 19.30 uur in de 

raadszaal van het gemeentehuis in Maurik. 

Geachte leden, ik ben Gerard Laponder, voorzitter van de Stichting Dorpsplatform 

Rijswijk. Wij staan voor de leefbaarheid in onze kernplaats Rijswijk en gaan daar 

duurzaam mee om. 

In november (wij waren nog niet eens officieel bezig) kregen we de vraag of we ons 

wilden buigen over een dreigende sluiting van de school. 

Dit zou indirect ook de gymzaal en ons dorpshuis aangaan. 

Wij zijn te samen met de MR in gesprek gegaan met de politiek en daarop kwam een 

hele mooie uitkomst. In ieder geval een jaar er bij, wat ons de kans de tijd gaf om alles 

goed onder de loep te nemen. Door aandringen van de wethouder en burgemeester 

betrokken we daar de politiek bij.  

We gingen in gesprek met de schooldirecteur. Hij toonde zich positief en beloofde ons 

dat wij sowieso tot de vakantie van 2025 de kans kregen om het leerlingenaantal van 

ongeveer 30 op te krikken. 

We hielden een inspiratie avond op 12 april, waarin de schooldirecteur benadrukte dat 

hij zeker nog een hele tijd zou aanblijven en op alle fronten zou helpen de school te 

redden. 

Het lijkt er op dit moment op dat dit toch niet zo is. Op 16 mei ontvingen alle ouders een 

brief dat de school na de zomervakantie van 2025 zou sluiten. Aan het hek kregen de 

ouders mondeling het advies om maar snel voor hun kinderen een andere school te 

zoeken. 

Wij zijn als Dorpsplatform bij BasisBuren geweest en hebben met directeur bestuurder 

Krista van Vreeswijk gesproken. 

Het eerste wat ze zei was dat ze niet voor de leefbaarheid van het dorp gaat, maar dat 

ze voor de kwaliteit van onderwijs. Naar mijn inzicht is kwaliteit alleen mogelijk met 

voldoende capaciteit. De gevolgen van de sluiting zijn volgens haar voor de gemeente. 

De oorzaak van dit alles is het vertrek van 2 leerkrachten. Het verstoppen en 

onaantrekkelijk maken van een personeelsadvertentie maakt dat er weinig respons 

komt op de personeelsadvertentie. Een negatieve vacature. 

Op de eigen site of via Linked In wordt ook niet gewezen op de vacatures. De werving 

is minimaal of onvindbaar.  

De veiligheid en zelfredzaamheid van onze kinderen.  Alle scholen bevinden zich op 7 

km afstand en zijn niet per fiets bereikbaar. Het is gewoon te gevaarlijk. 

Naar ons inzicht is de kinderen langs de N320 sturen geen optie, net als de kinderen 

door de Parkstraat sturen waar agrarisch gerelateerde machines rijden met enorme 



banden. De Rijnbandijk uit sturen gezien de snelheden en donker is geen optie. De 

kinderen over de brug van het Amsterdamrijn kanaal laten fietsen is ook geen optie.  

Het is levensgevaarlijk. 

Kortom de kinderen zullen met auto gebracht moeten worden wat het volgende inhoudt. 

Laten we uitgaan van 25 kinderen X 14 kilometer = 350 km per dag X 190 dagen per 

jaar = 66500 Km (brandstof verbruik 1 op 10) is 6650 liter benzine per jaar = 6650 ltr x 

2,4 kg co2 uitstoot per liter = 15.960 kg co2 uitstoot per jaar. 

De onmacht van een alleenstaande moeder die dit niet kan behappen, de onmacht van 

gezinnen zonder (tweede) auto.  De buurtbus is een ramp. Dat noem ik geen 

leefbaarheid en ik wijs u op uw zorgplicht. 

38% van Rijswijk bestaat uit huurwoningen, waarvan het merendeel financieel toch echt 

ieder dubbeltje om moet draaien. 

Voorschoolse, tussenschoolse en naschoolse opvang kosten geld. Alleen al voor het 

overblijven vraagt de school in Zoelmond al minimaal 15 euro per kind per week, al 

gauw 60 euro per maand. Tel uit je winst.  

Gewoon, omdat de school in het eigen dorp dicht gaat als niet wordt ingegrepen. 

En de terugslag op de gymzaal die geen schoolinkomsten meer heeft 7500,- € per jaar 

en het verouderde dorpshuis daardoor in de rode cijfers schiet. De gymzaal en 

dorpshuis zitten letterlijk aan de school vast. 

Het steekt mij dan ook uit naam van onze stichting heel erg als BasisBuren beweert dat 

ze niets met leefbaarheid heeft. 

Daarom vraag ik aan u: 

Wilt u gebruikmaken van al uw bevoegdheden om deze sluiting tegen te houden? 

Wilt u voor de komende 10 jaar een extra leerkracht betalen om 3 groepen te realiseren 

en zo de kwaliteit van onderwijs op peil te houden? 

De school, de gymzaal, het dorpshuis, alles is gebaat bij de aanstaande nieuwbouw. 

Wat hebben wij inmiddels al gedaan: 

We zijn onder andere gaan praten met THIUS om gezinnen in vrij komende 

gezinswoningen te vestigen in plaats van gelukzoekers of alleenstaanden. 

THIUS vestigde een gezin met 4 schoolgaande kinderen in Rijswijk. 

Het nieuwe gezin met 4 schoolgaande kinderen heeft zich in Wijk bij Duurstede bij een 

basisschool aangemeld omdat dit wordt aangewakkerd door Basis Buren. 

Dat was het dichts bij en per fiets bereikbaar. 



Met 5 personen tweemaal per dag de veerpont van 1 euro p.p. per overtocht = 10,- euro 

per dag x 190 is 1900,- euro per jaar. 

En ze realiseren zich niet dat deze soms langere tijd uit de vaart is. 

Wij hebben THIUS gevraagd om eventueel een woning voor een leerkracht beschikbaar 

te stellen en dat heeft Thius schriftelijk toegezegd.  

Wij hebben ons over beoogde nieuwbouwplannen gebogen. En de 2 

nieuwbouwplannen worden door mij persoonlijk aangejaagd. 

Het absoluut niet willen mee willen denken met het wel en wee het dorp doet ons zeer. 

Wij hebben projectontwikkelaars persoonlijk gesproken en een tweede plan van enkele 

tientallen woningen ligt als het goed is ook al hier op het gemeentehuis.  

Rijswijk zit enerzijds in de lift en wordt aan de andere kant afgebroken. 

Wat kost dit de gemeente of gaat het kosten gezien opgesomde kosten. 

Wij vrezen voor een domino-effect. Is dat leefbaarheid?  

En wordt dit dan de kernagenda waar de gemeente Buren trots op zal zijn? 

Vooral ook omdat Rijswijk aan de vooravond staat van enkele tientallen nieuwe 

woningen en het leerlingenaantal van rond 30 personen alleen nog maar kan 

toenemen. Te weten dat de ondergrens op 23 leerlingen ligt, wat inhoudt dat er nu 

zeker nog niet te weinig leerlingen zijn, maar te weinig capaciteit door een niet juist 

personeelsbeleid van Basis Buren. 

Wilt u alstublieft nadenken over uw zorgplicht om de jeugd in ons dorp een zorgeloze, 

vrije jeugd te gunnen waar we trots op mogen zijn en zeker een juiste pilot kunnen 

uitstralen als kernagenda van de gemeente Buren.  

De inwoners van Rijswijk zien dat tot op heden hun vooroordeel weer wordt versterkt , 

en dat Rijswijk  het afvoerputje de gemeente Buren is. 

De gemeente stond er al niet best op en dit versterkt het allemaal nog eens bij de 

bewoners. Wij denken daar als stichting wel anders over, omdat wij de politiek wel 

toegankelijk vinden. 

Daarom verzoek ik u met klem om de leefbaarheid in ons dorp tenminste op het huidige 

peil te houden.  

Samengevat: 

We hebben in korte tijd al veel bereikt. Thius gaat gezinnen huisvesten in plaats van 

alleenstaanden. 

De nieuwbouw zit in de lift en we zijn Kernagenda van de gemeente Buren. 



 

Alleen BasisBuren laat door haar falende personeelsbeleid heel Rijswijk daar voor 

boeten. 

Wij vragen u met klem hierop in te grijpen voordat het te laat is. 

Vanavond is er op de school de Wieklslag een bijeenkomst en wordt de sluiting als 

definitief aangekondigd. Wel of niet gegrond vragen wij ons af. 

Wij mogen daar ‘in het belang van de kinderen’ wel bij aanwezig zijn, maar niet 

meepraten.  

Ik sta hier omdat wij het dorpsplatform voor alle bewoners (jong en oud) van Rijswijk  in 

de breedste zin spreekt en niet voor BasisBuren. Maar deze twee partijen zijn wel met 

elkaar een verbintenis. 

Help ons AUB om de leefbaarheid en de school, het dorpshuis en gymzaal in Rijswijk te 

behouden. 

Ik dank u voor uw aandacht. 


